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Openbare raadsvergadering gemeente Krimpenerwaard 

 
Algemeen: 
Datum: 7 juni 2017 
Tijd: 20.30– 23.00 uur 
Locatie: Raadszaal gemeentehuis te Lekkerkerk 
 
Aanwezig: 
Voorzitter: Burgemeester R.S. Cazemier 
Griffier: de heer K.E. Driehuijs 
Leden: CDA: de heer J. Dekker, de heer K. Larooij en de heer F.J.J. Mone  
 ChristenUnie: de heer B. Anker, de heer A.H. van Dorp en mevrouw N.E. van Zijl-Vuijk 
 D66: de heer A. Bening en mevrouw E.J. Jaspers 
 Gemeente Belang Schoonhoven: mevrouw A. van Buren-van der Heiden en de heer P. Heerens 
 Pro Krimpenerwaard: de heer A. Struijs 
 PvdA: mevrouw G.J. Goudriaan-de Vries, de heer C. van der Graaf en mevrouw M.A.C. Willems 
 SGP: de heer D.C. Koelewijn, de heer J. Verburg, de heer H.W. Wassink en de heer A. van der Wende 
 VGBK: de heer Y. van Dortmont, de heer P. van der Hek, de heer J.C. de Keuning, 

de heer W. Pannekoek, de heer B. Schamper, de heer W.J. Schoof en de heer L.A. de Wit 
 VVD: de heer G.J.W. Hamel, de heer M.J. van Kersbergen en de heer R. van der Wilt 
Wethouders: mevrouw D. Blok, mevrouw R. Boere, de heer J. Neven, mevrouw L. Sleeuwenhoek en 

de heer J. Vente 
Secretaris: mevrouw M. Plantinga 
Griffie: mevrouw L. Duijm en mevrouw P. Goedvolk 
Notulist: mevrouw P. Heijne, Dria 
 
Afwezig: de heer J.W. van der Ham, SGP, mevrouw M. Verduijn, VVD en de heer J.H. Verkerk, CDA 
 
_____________________________________________________________________________________________ 

 
 Welkom 

De voorzitter heet alle aanwezigen welkom bij het vervolg van de openbare vergadering van de raad van de 
gemeente Krimpenerwaard. 
 
 Opening 

De voorzitter heropent de vergadering en meldt de afwezigen. 
 
25. ‘Sport voor iedereen’ Sportnota 2017-2021 

De voorzitter brengt de resterende moties en het raadsvoorstel in stemming. 
 
De gemeenteraad verwerpt motie M17-32 met 7 stemmen voor van de fracties van CU, PK en PvdA en 21 stemmen 
tegen van de fracties van CDA, D66, GBS, SGP, VGBK en VVD.  
 
De gemeenteraad aanvaardt motie M17-33 met 16 stemmen voor van de fracties van één lid van het CDA, CU, D66, 
GBS, PK, PvdA en SGP en 12 stemmen tegen van de fracties van twee leden van het CDA, VGBK en VVD. 
 
De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel. 
 
26. Zienswijze RDOG 

De heer Struijs, PK, heeft tijdens de commissievergadering een motie aangekondigd. Al eerder had hij aandacht 
gevraagd voor het feit dat samenwerkingsverbanden grote geldsommen reserveren. Pro Krimpenerwaard vindt dat 
ongepast voor een uitvoeringsorgaan als de RDOG dat geen risico’s loopt. Vandaar de volgende motie: 
 
=== 
M17-29 Pro Krimpenerwaard inzake Reserves/eigen vermogen samenwerkingsverbanden/verbonden partijen 

 
De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 juni 2017 
 
gehoord de beraadslaging 
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constaterende dat 

 de gemeente diverse samenwerkingsverbanden, ook wel verbonden partijen genoemd, is aangegaan vanuit 
een bestuurlijk en financieel belang 

 die verbonden partijen uitvoering geven aan het gemeentelijk beleid en daarmee een puur uitvoerende taak 
hebben 

 de verbonden partijen een behoorlijk vermogen hebben opgebouwd, samen voor vele miljoenen, dat door de 
gemeente verantwoorder besteed kan worden 

 
van mening dat 
het terugdraaien van deze vermogens beter aansluit bij de taak van de verbonden partijen en die partijen daarmee 
dwingt uiterst zorgvuldig met gemeenschapsgeld om te gaan 
 
besluit 
de Auditcommissie opdracht te geven een onderzoek in te stellen naar nut en noodzaak van de vermogens van de 
verbonden partijen 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
De motie is ondertekend door de fractie van Pro Krimpenerwaard. 
=== 
 
De heer Pannekoek, VGBK, stelt vooraf vast dat de fractie van Pro Krimpenerwaard niet aanwezig was tijdens de 
presentatie over dit onderwerp van vorige week. VGBK betreurt dat op deze manier zaken dubbel besproken gaan 
worden. 
De fractie hecht waarde aan een goede besteding van middelen. De stelling dat de gemeente dit beter kan besteden 
dan aan verbonden partijen, deelt VGBK niet per definitie. Het kan geen kwaad hen te verzoeken de bestedingen tot 
het strikt noodzakelijke te beperken. De fractie gaat ervan uit dat de collegeleden die zitting hebben in het AB of DB 
van de verbonden partijen de raad indien nodig zullen informeren. 
De Auditcommissie lijkt niet het juiste orgaan om een onderzoek in te stellen. Een onafhankelijk bureau lijkt beter. 
 
De heer Van Dorp, CU, memoreert de toelichting op de recente bijeenkomst door de Auditcommissie op de Nota 
Verbonden Partijen, die volgens planning in september 2017 naar de raad komt. Krachtens de norm mag de 
vermogenspositie van verbonden partijen nooit meer zijn dan de stand van 1 januari 2013. Tijdens die bijeenkomst is 
aangekondigd dat ook in 2017 opnieuw hiernaar wordt gekeken. De motie is achterhaald. 
 
De heer Wassink, SGP, sluit zich aan bij het heldere betoog van de ChristenUnie. Hij wijst daarnaast op de 
sturingsmomenten, op grond waarvan de SGP-fractie geen behoefte heeft aan deze motie en dus evenmin aan een 
onderzoek door de Auditcommissie. Hiervoor dienen de Kadernota, de Jaarrekening en de begrotingsbehandeling. 
De planning- en controlcyclus dient ertoe het college op onderdelen te bevragen en die antwoorden hebben tot op 
heden niet tot het indienen van een motie geleid. 
 
De heer Hamel, VVD, sluit zich grotendeels aan bij de woorden van VGBK. De VVD wil niet verdergaan dan kritisch 
monitoren of de algemene reserves die bij de gemeenschappelijke regelingen zijn opgebouwd, voldoende zijn om de 
risico’s te dekken, maar niet op de in de motie voorgestelde manier. Als hiernaar onderzoek wordt gedaan, dan zou 
dat door een extern bureau of door de Rekenkamer Midden-Holland moeten worden uitgevoerd. 
 
Mevrouw Willems, PvdA, spreekt de strekking van de motie aan. Tijdens de uitermate interessante bijeenkomst bleek 
dat de aanwezigen de nodige vragen stelden bij de vermogensposities. Het is spijtig dat Pro Krimpenerwaard daarbij 
niet aanwezig was, maar de stelling van VGBK en de SGP dat het beschikbare instrumentarium afdoende is, was niet 
de intentie van die bijeenkomst. Daar is opgeroepen om als raad in september de financiële begrotingskaders 
opnieuw te stellen als onderdeel van de Nota Verbonden Partijen met als onderdeel de vermogenspositie. 
De PvdA vindt de motie overbodig, maar is er geen tegenstander van de Auditcommissie hiernaar te laten kijken als 
onafhankelijk en gedegen partner van de gemeenteraad. 
 
De heer Wassink, SGP, weet als ex-lid dat de Auditcommissie met name bij de vaststelling van dashboards of 
factsheets dit onderwerp heeft bekeken. De voorzitter kan dit bevestigen. Bovendien zijn er voldoende andere 
sturinginstrumenten. Daarmee wordt impliciet volledig voldaan aan het gestelde in de motie. 
 
Mevrouw Willems, PvdA, zegt dat het deels klopt. Het gaat er niet om welke instrumenten nu beschikbaar zijn. Dat de 
Auditcommissie goede factsheets bezit, is bekend. De fractie wil dat de raad kaders kan stellen, zoals ook de intentie 
van de motie is. De PvdA steunt de motie niet. 
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De heer Dekker, CDA, krijgt een enorm déjà-vu-gevoel daar dit onderwerp door Pro Krimpenerwaard meerdere keren 
aan de orde is gesteld. De fractie denkt dat het na de zomer bij de Nota Verbonden Partijen wordt besproken. Het 
CDA steunt de motie niet. 
 
De heer Struijs, PK, houdt de motie aan en wacht de komende behandeling van dit thema in september af. Indien 
nodig zal de fractie de motie alsnog indienen. 
Voorts constateert Pro Krimpenerwaard opnieuw onderwerp van kritiek door de VGBK-fractie te zijn. De heer Struijs 
vindt dat zijn partij zich op geweldige manier profileert. Blijkbaar vindt VGBK het nodig daarvan iets af te knabbelen. 
Dat zal niet lukken, omdat Pro Krimpenerwaard met volledige inzet een positieve bijdrage levert. Het komt voor dat de 
heer Struijs een bijeenkomst moet overslaan, omdat hij als eenmansfractie niet alle bijeenkomsten kan bijwonen. Als 
dat voor VGBK reden is om daar publiekelijk wat van te zeggen, dan moet die fractie van dat gevoel genieten. Pro 
Krimpenerwaard neemt andere partijen niet de maat. 
 
De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel. 
 
27. Zienswijze Promen 

De heer Heerens, GBS, vindt dat de recente bijeenkomst deskundig werd geleid. Het is belangrijk dat een instantie 
als Promen intact blijft vanwege het grote aantal mensen die met een beperking en/of ander arbeidsprobleem kampt. 
Op vragen hoe het met de onderlinge sfeer bij Promen is gesteld, werd verzekerd dat die goed is en daar gaat GBS 
vanuit. De fractie is bijzonder tevreden over Promen. 
 
Mevrouw Jaspers, D66, vernam van de betreffende ambtenaar dat er een toekomstgericht project van Promen op 
komst is met vraaggerichte dienstverlening vanuit de gemeente. Promen zal op verzoek van de gemeente proactief 
bezig zijn met projecten. D66 heeft er vertrouwen in dat net als deze primitieve begroting ook de definitieve versie op 
orde zal zijn en ziet deze met belangstelling tegemoet. 
 
De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel. 
 
28. Ter info: samenvatting begrotingswijziging raad 6 juni 2017 

De gemeenteraad neemt de samenvatting begrotingswijziging raad 6 juni 2017 voor kennisgeving aan. 
 
29. Lijst ingekomen stukken 

De voorzitter memereert het grote aantal agenderingsverzoeken uit de vorige raadsvergadering, waardoor het vrijwel 
onmogelijk is om punten toe te voegen op de agenda tot aan het zomerreces. Uiteraard is en blijft de raad het 
gremium dat over haar eigen agenda gaat. 
 
29.1 Informatie van het college 

 1.6, Studentenhuisvesting te Schoonhoven 

De heer Heerens, GBS, vindt dat deze huisvesting goed is geregeld, ook doordat de vakschool erbij wordt betrokken. 

De fractie wil hierover twee vragen stellen, zodat het niet in de commissie hoeft te worden behandeld. 

 

De voorzitter wijst erop dat het niet de bedoeling van dit agendapunt is om een onderwerp te bespreken, maar het 

voor te dragen voor agendering voor de commissievergadering. Hij stelt voor de vragen tijdens de rondvraag van de 

commissievergadering te stellen. 
 

 1.7, Verkoop aandelen Eneco 
De heer Bening, D66, ziet dat het college naar twee brieven van 30 maart en 25 april 2017 verwijst, maar treft deze 
niet aan. Zouden de brieven alsnog beschikbaar kunnen worden gesteld? 
 
De voorzitter zegt dit toe. 

 

 1.13, Afschrift van een brief aan de provincie Zuid-Holland inzake jacht zwanen 
De heer Struijs, PK, wil dit stuk graag agenderen voor de commissie. 
 
De gemeenteraad neemt de overige informatie van het college voor kennisgeving aan. 
 
29.2 Stukken waarvan de voorzitter voorstelt deze voor kennisgeving aan te nemen 

De gemeenteraad neemt de stukken voor kennisgeving aan. 
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29.3 Stukken waarvan de voorzitter voorstelt ze ter afhandeling in handen van het college te stellen 

De gemeenteraad stemt ermee in de ingekomen stukken zoals voorgesteld af te handelen. 
 
29.4 Stukken waarvan de voorzitter voorstelt deze als volgt af te handelen 

De gemeenteraad stemt ermee in de ingekomen stukken zoals voorgesteld af te handelen. 
 
30. Afscheid fractievoorzitter de heer B. Anker, ChristenUnie 

Burgemeester Cazemier noemt dit afscheid van de heer Anker als fractievoorzitter van de ChristenUnie en raadslid 
een bijzonder moment. In november 2014 trad hij aan als kersverse lijsttrekker bij de herindelingsverkiezingen. Gelet 
op zijn geboorte- en woonplaats was de Krimpenerwaard geen vreemd terrein voor hem. 
Van politieke onervarenheid was in de debatten sindsdien niets te merken. De heer Anker stond en staat zijn 
mannetje als debater en van zijn bijdragen tijdens raad, raadscommissie en ook de coalitiebesprekingen gaat gezag 
uit. De inhoud daarvan is altijd duidelijk en wordt op een innemende wijze gepresenteerd. Deze bijdragen verhelderen 
de standpunten van zijn partij en de complexiteit van de materie. 
De diplomatieke gaven van de heer Anker zijn niet onopgemerkt gebleven en ongetwijfeld het gevolg van zijn eerdere 
werk als diplomaat in Afrika. Thans verhuist de heer Anker met zijn gezin naar de Nederlandse ambassade in Berlijn, 
het zwaartepunt van de Europese politiek, zeker het komende decennium. Hierdoor is zijn vertrek uit deze 
gemeenteraad onvermijdelijk. Dit is een geweldige uitdaging voor de heer Anker, maar een groot verlies voor de raad 
van de gemeente Krimpenerwaard die zijn kwalitatief uitstekende bijdragen gaat missen. 
Burgemeester Cazemier biedt namens de gemeenteraad het traditionele cadeau aan als herinnering aan zijn 
raadsperiode, namelijk een verzilverde pen uit de Zilverstad, te gebruiken om straks de depêches van Berlijn naar 
Den Haag te schrijven. De heer Anker wordt bedankt voor zijn werk, namens alle leden van de gemeenteraad, het 
college en alle overige medewerkers van de gemeente. 
 
De heer Van Dorp, CU, spreekt van een onaangename verrassing toen de heer Anker hem zijn vertrek uit de lokale 
politiek meedeelde. De fractie betreurt dat ten zeerste, al feliciteert zij hem van harte met zijn benoeming als hoofd 
Politieke Zaken op de Nederlands ambassade in Berlijn. Een mooie en uitdagende baan, zeker gezien de 
ontwikkelingen in Europa als de Brexit, de zoektocht naar nieuwe verhoudingen met de Verenigde Staten, de relatie 
met Turkije en het optreden van Angela Merkel in de Duitse verkiezingen. 
De ChristenUnie-fractie heeft vergeefs gepoogd de heer Anker over te halen om te blijven, gezien de ook interessante 
uitdagingen die de harmonisaties en de inhoudelijke interessante thema’s die in de Krimpenerwaard spelen, zoals de 
visie van Riek Bakker, de relaties met de gemeente Krimpen aan den IJssel, de Regio Midden-Holland en de 
gemeenteraadsverkiezingen van maart 2018. 
Namens zijn fractie en de overige raadsleden dankt de heer Van Dorp de heer Anker voor het werk dat hij de 
afgelopen jaren heeft verzet voor de ChristenUnie maar ook voor de raad van de Krimpenerwaard. De fractie zal 
zeker zijn deskundigheid, flexibiliteit en de fijne en gemakkelijke manier waarop hij verbindingen tussen mensen en 
partijen tot stand wist te brengen, missen. 
De fractie krijgt versterking in de persoon van de heer Both. Wellicht zullen er wat bakens verzet worden, maar de 
fractie blijft staan voor de kernwaarden van de ChristenUnie-politiek, namelijk dienstbaar, daadkrachtig en dichtbij. 
Tot slot roemt de heer Van Dorp van de heer Anker diens visie, principes en waar nodig pragmatisme. Kwaliteiten die 
in het dagelijks leven maar ook in de politiek uiterst goed toepasbaar zijn. Hij doet eer aan aan zijn achternaam want 
een anker zorgt voor houvast, voorkomt dat het schip op drift raakt, maar geeft tegelijkertijd voldoende 
bewegingsruimte in rustig water en bij woelige baren. Als een schip voor anker ligt, is alleen de ketting zichtbaar die in 
het water verdwijnt. Zowel de heer Anker als de fractie weet hoe belangrijk de onzichtbare ankergrond is. Want echte 
houvast in het leven is alleen daarbuiten te vinden, namelijk in de liefde van de Heer in Zijn genade en trouw in de 
Krimpenerwaard en in Berlijn. 
 
De heer Anker, CU, dankt de heer Van Dorp voor de mooie woorden. Hij staat hier met gemengde gevoelens. Hij gaat 
deze gemeente verlaten omdat hem een mooie kans is geboden die hij graag met beide handen aangrijpt. Dat 
betekent dat hij zaken moet loslaten in de Krimpenerwaard. De heer Anker doet zijn raadswerk pas tweeënhalf jaar, 
maar heeft daaraan ontzettend veel plezier beleefd. Hij is ervan overtuigd dat er een goede start is gemaakt met deze 
nieuwe gemeente en kijkt terug op een mooi proces waaraan veel betrokken partijen hebben meegewerkt en waarbij 
hij blij is daarvan onderdeel te hebben mogen uitmaken. De heer Anker is dankbaar dat hij om positieve redenen 
afscheid neemt van de raad, meestal is een voortijdig afscheid vanwege een verdrietige gebeurtenis. 
De heer Anker vindt het jammer dat hij het leukste procesdeel gaat missen, namelijk het feitelijk bouwen aan de 
toekomst met nieuw beleid, waarvoor financiële ruimte is.  
Bij zijn aantreden in de gemeenteraad was er sprake van spanningen her en der. Er was een coalitie gevormd en alle 
partijen moesten aan elkaar wennen en de verhoudingen aftasten. Van collega Bening ontving hij een knipsel uit een 
Duitse krant met een foto van bondskanselier Merkel met de voormalige Amerikaanse president Obama, die onlangs 
in Berlijn was. De houding van beiden was open en lachend in een goede chemie. Eronder is een foto afgedrukt van 
een recente ontmoeting van Merkel, maar dan met de huidige president Trump. Daaruit spreekt geen enkele chemie. 
De afgelopen jaren is in deze raad gebleken hoe belangrijk de openheid van relaties is om met elkaar in de 
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Krimpenerwaard goede zaken te doen. Een andere reden om het knipsel te laten zien is dat de foto van Merkel en 
Obama tijdens de Kirchentag is genomen, een dag waarop landelijk allerlei kerken activiteiten organiseren en 
gesproken wordt over het leven, wat men doet met de waarden die men heeft meegekregen en waar men iets mee 
wil voor de omgeving, het gezin of welke kring dan ook. De foto toont twee prominente politici, die openlijk uitkomen 
voor wat hen drijft in het leven.  
Staand in de christelijke traditie is de heer Anker blij dat dit ook in Nederland en in deze gemeente kan, ondanks de 
bedreigingen. Hij dankt de aanwezigen hartelijk voor de samenwerking, wenst hen van harte Gods zegen toe bij de 
inzet voor de inwoners van de Krimpenerwaard en wil hen meegeven, met genoemde open houding te luisteren naar 
elkaar. 
 
31. Moment van stilte 

De voorzitter verzoekt de aanwezigen een korte stilte in acht te nemen waarbij eenieder de vergadering op zijn of 
haar gewenste wijze kan afsluiten. 
 
32. Sluiting 

De voorzitter dankt alle aanwezigen voor hun inbreng. 
 
De voorzitter schorst de vergadering om 21.05 uur. 
 
schorsing 
 
33. Informatieve sessie eindrapport Riek Bakker 
34. Opening 

De voorzitter heropent het derde deel van deze avond, de informatieve sessie over de strategische visie 
Krimpenerwaard. 
 
35. Vaststellen van het programma 

De voorzitter licht het programma toe. Wethouder Vente is verantwoordelijk portefeuillehouder. De gemeenteraad stelt 
het programma conform voorstel vast. 
 
36. Toelichting Strategische visie Krimpenerwaard ‘Naar hernieuwd vertrouwen’ 

Mevrouw Bakker meldt dat van haar vier opdrachtgevers de provincie een positief advies gaat uitbrengen. Hetzelfde 
geldt voor de groep ondernemers. De gemeente Krimpen aan den IJssel heeft hierover in beslotenheid gepraat met 
een positieve grondhouding. Zelfs het Koninklijk Huis is geïnteresseerd geraakt in deze visie, die speelt aan de 
zogenaamde anticipeergebieden aan de randen van Nederland. In de week van 12 juni volgt een bijeenkomst in het 
Paleis op de Dam in aanwezigheid van prinses Beatrix. Mensen uit de hele wereld vertellen over de aanpak van 
krimpgebieden. Het koninklijk paar volgt de visie met grote interesse en hebben de Commissaris van de Koning 
gemeld over de voortgang geïnformeerd te willen blijven. 
Bij de toekomstvisie is de inventarisatie niet zo ver gegaan dat alles al is ingevuld is. De opdrachtgevers moeten een 
royale invloed kunnen hebben. Er zijn ter inspiratie voorbeelden gegeven van andere visies in het land met mogelijke 
oplossingsrichtlijnen. Een kompas voor de toekomst is belangrijk voor de beide betrokken gemeenten met 80.000 
inwoners, zeker na het herindelingsproces. De visie borduurt voort op het reeds goedkeurde plan van aanpak. Drie 
vergezichten leiden tot acht relevante thema’s. Over 80 procent bestaat eensgezindheid. Men is geneigd op de 
resterende 20 procent in te zoomen. 
Omdat meerdere partijen aangaven dat een visie niet echt nodig was, is besloten om vergezichten te maken, gericht 
op demografische ontwikkelingen met ten eerste laat de Krimpenerwaard zoals het is, ten tweede ontwikkel het 
gebied waar nodig en ten derde steek gezien de relatieve nabijheid in op Rotterdam en Utrecht. Het maken van dit 
soort plannen vergt jaren. De vergezichten moeten niet te ver worden doorgevoerd. Een keuze tussen twee 
vergezichten of een variatie in thema’s is mogelijk. Dit is tevens de eindconclusie van de adviezen van de drie 
participantengroepen. 
Naast de acht relevante thema’s spelen de essentiële bouwstenen in op problemen, acties en middelen. Het is te 
simplistisch om in krimpgebieden geen actie te ondernemen, zeker gezien de problematieken waarmee ze gepaard 
gaan. Dit wordt onderstreept door alle participanten, namelijk zonder draagvlak zijn plannen niet realiseerbaar. Het 
streven is een zo unaniem mogelijk initieel besluit van de overheden, omdat het gaat om investeringen in geld, 
werkkracht, ideeën en politieke verhoudingen. De participatie is verdeeld in bewoners, ondernemers en agrariërs. De 
bewoners gaan liever niet voor het krimpscenario 1. De ondernemers staan regionale samenwerking voor omdat zij 
innovatie helpt te organiseren, overheden bij elkaar brengt en randvoorwaardenstellend is voor investeringen in 
infrastructuur. De agrariërs hebben een wantrouwende houding en hebben er moeite mee dat andere gremia over 
hun bedrijfsvoering beslissen tot aan de Tweede Kamer toe zonder dat er met hen gepraat wordt. Het 
Hoogheemraadschap was niet om een inbreng gevraagd, maar de dijkgraaf heeft achteraf gemeld zich op hoofdlijnen 
in de visie te kunnen vinden. 
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Het thema mobiliteit spreekt alle betrokkenen aan. Elke financiering moet worden getoetst aan de ministeriële MIRT-
eisen. Gezien het grote aantal ingediende plannen in de provincie kan het decennialang duren voordat een 
mobiliteitsplan aan de beurt is. Het moet om de positionering van mobiliteit als geheel gaan, de onderlinge 
strategische koppelingen. 
Uit een gesprek met de Rabobank bleek bijvoorbeeld dat als het lukt om de provincie, beide gemeenten, 
ondernemers en de participatie op één lijn te krijgen over een infrastructurele langetermijnvoorziening en deze aan 
bijvoorbeeld de Algerabrug te koppelen, dat de bank bereid is hierin te investeren en te ondersteunen bij het 
verkrijgen van Europese subsidiefondsen. Hier is dit strategische kompas op geënt. Omdat de problematiek in de 
zuidvleugel van de Randstad diepgaander is, moet voor deze regio worden ingezet op slimheid en een goed 
overtuigend verhaal met enthousiasme en met ‘koppeling’ als centraal woord. 
De onafhankelijke Waardcommissie ondersteunt de conclusies en aanbevelingen in de eindrapportage, maar wil deze 
pas uitwerken als Provinciale Staten, de beide gemeenteraden en de ondernemers voor het zomerreces een besluit 
nemen. Als volgende stap stelt de Waardcommissie voor een verkenner aan te stellen die op de acht thema’s in het 
rapport een soort programma-analyse moet loslaten. Er moet een constructie worden opgezet voor de volgende fase. 
De commissie wil daarbij helpen via een procesmanager. Over dat advies kunnen de vier opdrachtgevers hun oordeel 
vellen. Daarna kan men aan de feitelijke uitwerking van de visie beginnen. De Waardcommissie heeft mevrouw 
Bakker gevraagd aan te willen blijven als adviseur in het project en daarmee is zij akkoord gegaan. 
 
37. Behandeling Strategische visie Krimpenerwaard ‘Naar hernieuwd vertrouwen’ 

Wethouder Vente deelt mee dat het college niet is bezweken om de drie vergezichten en acht thema’s in detail uit te 
werken, maar zich heeft gefocust op de voorgestelde integrale aanpak. Het college gelooft hierin en het vraagt de 
gemeenteraad samen dit proces in te gaan al is de uitkomst ongewis. Uiteraard is het college bereid aanvullende 
prioriteiten van de raad mee te nemen. 
 
De heer Schoof, VGBK, dankt de Waardcommissie, mevrouw Bakker voor haar rapportage en de participanten voor 
hun inbreng. Dit is een prachtig voorbeeld van burgerparticipatie. Verbinden geeft mooie resultaten. VGBK is 
verheugd over de gewijzigde houding van de provincie die kansen voor de Krimpenerwaard geeft, waar in het 
verleden nogal eens vergeefs werd aangeklopt. VGBK staat positief ten opzichte van het procesvoorstel en ziet graag 
zo snel mogelijk de verkenner aangesteld. Wordt dit een bureau of persoon en hoe wordt deze gefinancierd? 
De fractie stelt voor, scenario 2 en 3 te combineren en een aanvang te maken voor een diepere verkenning aan de 
hand van de acht thema’s die tot een realistische toekomstagenda moet leiden, waarin andere overheden, instanties 
en deze raad worden betrokken. 
 
De heer Verburg, SGP, staat achter de voorgestelde processtappen, al studeert de fractie nog op kleinere onderdelen 
van de rapportage. Grote delen van de visie spreken de SGP aan. Het is mooi dat de visie opent met een bijbeltekst 
die uitgaat van hoge verwachting van wijze raadgevers, opstellers, college- en raadsleden en ambtenaren. Met elkaar 
moet worden gestreefd tot een bloeiende Krimpenerwaard met Gods hulp. 
Het document is op verschillende manieren te benaderen. Dat is spannend, maar ook gevaarlijk omdat het 
verdeeldheid in de hand kan werken op het gebied van het overbekende versus nieuwe inzichten en de detaillering. 
De SGP wil raadsbreed achter de visie staan, zonder politiek gekissebis, om een sterk signaal naar buiten af te 
geven. De visie onderstreept dat het in de kernen af en toe lijkt dat de tijd heeft stilgestaan. Dit is een compliment 
want dat is precies de kracht van dit gebied. De bewoners melden het belang van respecteer de natuur en het 
landschap zonder er een openluchtmuseum van te maken. De SGP vindt het niet verstandig dat het 
Hoogheemraadschap niet is meegenomen in het rapport, al verwacht mevrouw Bakker een ‘eind goed, al goed’. 
Het overstromingsgevaar in het landschap krijgt terecht grote aandacht. De discussie over evacuatie- en 
communicatieplannen en compartimenteringsdijken moet op de raadsagenda komen, zeker omdat alle 
communicatiemiddelen wegvallen bij een overstroming. 
Vanwege de bodemdaling is, zoals de Rabobank stelt, schaalvergroting op veengrond kapitaalvernietiging als 
herstelkosten van dijken en gebouwen worden meegenomen. De boeren streven naar productieoptimalisatie. De 
enige remedie is een onderwaterdrainage zijn van 6.000 euro per hectare. Een betere vermarkting van 
streekproducten voor een betere prijs spreekt de SGP-fractie meer aan als haalbare variant. 
Met een betere bereikbaarheid zijn krimp en samenhangende effecten beter te bestrijden als optimale oplossing. De 
conclusie in het rapport dat de Algeracorridor moet worden aangepakt, is een bevestiging van de raadsbrede inzet. 
Daarmee komen de overige bruggen op het tweede plan. Dit los van de extreem hoge kosten en milieubezwaren. Het 
doortrekken van de A38 vanuit Ridderkerk dwars door dit gebied is een oplossing voor de regio Rotterdam, maar 
druist in tegen de groene kernwaarden van de Krimpenerwaard. De SGP wil samen met Krimpen aan den IJssel een 
metrolijn naar de gemeentegrens onderzoeken en is benieuwd naar de effecten op de verkeersdrukte op de brug. 
Een goed openbaar vervoer en mobiliteitsmanagement moeten op korte termijn mogelijkheden bieden en is het 
onderzoek meer dan waard. 
Het gebied is prachtig maar onbekend, ook bij de naburige stedelingen. Er is maar één snelfietsroute die de 
gemeentegrens passeert. De fractie verwacht veel van gebiedspromotie, maar ziet te weinig resultaat van de 
collegeplannen op dit punt. 
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De SGP onderstreept van harte het hoofdstuk ‘Vitaliteit’. De vergrijzing slaat toe en er wordt door provinciaal 
tegenwerken te weinig gebouwd. Krimp is geen optie. Bouw aan de randen van de kernen om ze leefbaar te houden 
en pleeg waar nodig een forse inhaalslag. De visie onderbouwt prachtig de noodzaak tot 3.000 woningen in tien jaar, 
maar waak voor te grote verdichting en daardoor verlies van eigenheid van de kernen. 
Weinig mensen maken zich druk om klimaatverandering, maar ook de Krimpenerwaard heeft een zorgtaak voor de 
schepping. De SGP beraadt zich intern over de invulling via een getijdencentrale in de IJssel, de tijdige sanering van 
de vele asbestdaken en de haalbaarheid van mestvergisters in combinatie met GFT-afval. Natuurlijk is de fractie voor 
zonne-energie en tegen hoge windmolens, maar die mening wordt gedeeld in de raad. 
Schokkend is de conclusie van als grootste economische bedreiging, namelijk het gebrek aan dynamiek, vitaliteit en 
innovatie. De vele transportbedrijven leveren weinig meerwaarde. Er moeten nieuwe diensten komen om het 
bestaansrecht van bedrijvenlocaties te rechtvaardigen. De SGP is positief over het lokale bedrijfsleven, maar vindt dat 
de conclusie van mevrouw Bakker een kern van waarheid bevat. Daarom moet samen met de ondernemers naar 
toekomstbestendige oplossingen worden gezocht. Integraliteit is daarbij het uitgangspunt om serieus aan de slag te 
gaan met regiosamenwerking en het grijpen van kansen. 
De SGP-fractie voorstander van een klein bureauteam om de verdere hoofdlijnen te bewaken en te lobbyen bij 
instanties, maar er moet voor maart 2018 een plan op hoofdlijnen komen met haalbare doelstellingen. 
 
De heer Van der Wilt, VVD, zegt dank voor het interessante rapport met veel inhoud. Voor de VVD zijn leefbaarheid, 
economie, maar bovenal een goede verbinding belangrijk. Dit het liefst met een kortetermijnaanpak. Mevrouw Bakker 
geeft een fantastisch houvast om vooral met elkaar naar oplossingen te zoeken voor niet alleen de bereikbaarheid, 
maar alle andere thema’s. Individueel komt de gemeente Krimpenerwaard zeker niet verder.  
 
De heer Dekker, CDA, bedankt voor het rapport met een hoge informatiedichtheid over tal van onderwerpen, dat op 
een goed geleide en ondersteunende manier tot conclusies komt. De CDA-fractie vindt dat de politieke partijen 
gezamenlijk, ook met de gemeente Krimpen, de provincie en het Hoogheemraadschap, de schouders onder deze 
visie moeten zetten ten behoeve van een gezonde Krimpenerwaard, die een anticipeergemeente is maar geen 
krimpgemeente moet worden. Dat wordt een spannend maar goed proces omdat alle participanten hun eigen inbreng 
in de uitwerking zullen willen hebben. Als pluspunt noemt het CDA het koppeldenken in plaats van het 
postzegeldenken om de noodzakelijke verbindingen te zoeken. 
De fractie wil ervoor waken dat over de Krimpenerwaard, voor 80 procent beslaan door landbouwgebied, opnieuw 
een discussie ontstaat tussen natuur en landschap enerzijds en agrarisch beheer anderzijds. Voor het CDA verdienen 
de boeren dat niet, want die discussie is tien tot vijftien jaar gevoerd met wisselende posities en de nodige 
onzekerheden voor deze ondernemers. Samen met de boeren moet worden overlegd om tot een goed beheer te 
komen, waarbij het ene deel van het gebied met meer bodemdaling heeft te maken dan het andere. 
Het CDA ondersteunt het proces en zal in de loop daarvan graag meepraten over de verschillende thema’s. 
 
De heer Van der Graaf, PvdA, spreekt zijn waardering uit voor een geweldig product dat met enthousiasme tot stand 
is gebracht en kijkt naar kansen. Deze visie kijkt dertig jaar vooruit. Dat is ook voor de PvdA-fractie wennen, omdat de 
gemeente gewend is te kijken naar eenzijdige oplossingen voor een enkel probleem. 
Voor de PvdA is de kernvraag wat de komende drie decennia van waarde wordt voor de Krimpenerwaard. De 
gemeente staat al tien jaar stil qua inwoneraantal, maar moet aantrekkelijker worden voor nieuwe bewoners. 
Demografen verwachten dat de bevolkingsgroei tot 2030 doorgaat en dat houdt in dat de Krimpenerwaard 
onderscheidend moet inspelen op de keuzes die mensen gaan maken. Goede ov-verbindingen kunnen daarbij een 
belangrijke rol spelen. De PvdA is bereid te kijken naar het doortrekken van de metrolijn vanuit Rotterdam. Dit vergt 
goed overleg met buurgemeenten want de afgelopen jaren kwamen brug- en fietsprojecten stil te liggen omdat 
gemeenten niet mee wilden werken. 
Dijkverhogingen zijn voortdurend aan de orde en alle inwoners zijn voor waterveiligheid. Maar lukt dat ook over twintig 
jaar met de huidige civieltechniek? Een zeer complex item, dat ook om structurele keuzes vraagt bij woninglocaties. 
Deze visie maakt veel los, omdat zij over de toekomst gaat. De gemeente moet lef tonen, durven te dromen en 
kansen zien om dingen te kunnen veranderen, met respect voor de gebiedskwaliteit. Dit moet worden benoemd in het 
komende proces. 
De fractie is voorstander van het aanstellen van de verkenner en het zetten van voorzichtige processtappen, ook ten 
aanzien van de krimp. Er zijn voorbeelden waar krimp goed uitpakt. Wie geeft de verkenner de opdracht: de raad of 
het college? De fractie denkt de eerste, waarbij ook tijd en budget van belang zijn. 
 
De heer Van Dorp, CU, bedankt voor deze aansprekende strategische visie, waarbij de fractie blij is dat het rapport 
van de Rabobank hierin is verwerkt. Dat geldt ook voor de opbouw met vergezichten, thema’s, bouwstenen en het 
meekoppelen. De ChristenUnie vond het een verrassend rapport, omdat er steeds een dubbele laag ontstond 
waardoor de vraagt rees tot welk niveau de visie moet gaan. De inhoud is nog niet beklijfd en de fractie is er nog niet 
over uitgediscussieerd. De fractie is te spreken over de vele betrokken partijen, zoals de boeren, de inwoners en de 
overheden. De focus ligt op de kansen van de Krimpenerwaard. Het is hoog tijd om de stap omhoog te maken en veel 
meer out of the box denken in plaats van geneuzel op de vierkante centimeter. Dit is een gemeente eigen omdat zij 
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gewend is over kleine, lokale en tastbare zaken te besluiten. De visie moet niet over, maar met mensen en partijen 
worden uitgewerkt en niet alleen raad en college, maar ook de provincie moet een prominente plaats krijgen. 
De start met een klein team spreekt aan. Dit team moet handig, slim en overtuigend gaan opereren, zodat met 
voldoende inspanning, afstemming, overleg en daadkracht aan de gang kan worden gegaan. 
 
De heer Bening, D66, is blij met dit rapport met zoveel informatie. In grote lijnen is het een degelijk verhaal geworden. 
D66 ziet een mooie Krimpenerwaard voor zich met een duurzame toekomst, waarbij niet zonne- en windenergie maar 
beperking van de CO2-uitstoot centraal staat. De bodem zakt jaarlijks met twee centimeter met een grote CO2-
emissie tot gevolg door het verdwijnende veen. De dijkverzwaringen zijn hoofdzakelijk voor dat doeleinde nodig. De 
angst die de PvdA hiervoor heeft, is te voorkomen door te stoppen met het leegpompen van de Krimpenerwaard. De 
grote uitvoeringskosten hiervan en het reguleren van de waterstanden zijn kostbaar en komen met name ten gunste 
van agrariërs die zo eerder hun land op kunnen, maar wier machines de onveiligheid vergroten op de smalle 
polderwegen. Stoppen met leegpompen betekent automatisch stoppen van de bodemdaling en dan zijn de 
vrijgekomen gelden in te zetten op het stimuleren van kleinschalige, meer diverse en nattere landbouw en veeteelt 
met als bijkomend voordeel 28 procent minder CO2-uitstoot, minder noodzaak voor landschapsontsierende 
windmolens, veiligere verkeerssituatie en meer werkgelegenheid. Los van het Klimaatakkoord van Parijs kan deze 
gemeenteraad dit allemaal zelf regelen. 
Het rapport noemt de N210 en N207, maar niet de N228 waar dagelijks 10.000 voertuigen op rijden. Daarbij ontbreekt 
een analyse over het noordoostelijk deel van de gemeente. De nadruk in het rapport ligt op de Krimpense, 
Rotterdamse en Utrechtse kant. De ontsluiting naar Utrecht via de N228 vanuit Gouda en N210 vanuit Schoonhoven 
ontbreekt. Waarop zijn 800 forensen naar Utrecht gebaseerd? Dat moeten er meer zijn. De 23.000 
verkeersbewegingen naar Gouda en 15.000 van de gemeente Krimpen richting Algerabrug geven het gevoel dat de 
Krimpenerwaard niet alleen op het Rotterdamse, maar vooral ook op het Goudse en Utrechtse is georiënteerd. D66 
mist hiervan de onderbouwing in het plan. 
Was het niet wijzer geweest om met de andere Rabobank in Schoonhoven te praten? Qua ruimtelijke onderbouwing 
ontbreekt de gewenste nadruk op de invloed van de nieuwe woonwijk Westergouw, die waarschijnlijk de doorstroom 
naar Gouda zal beperken. 
 
De heer Heerens, GBS, meent dat ondanks de aanvankelijke scepsis sprake is van een zeer gedegen verhaal. 
Mevrouw Bakker bewijst, net als de heer Willink bij de formatie, dat ouderen wel degelijk meetellen. GBS verzoekt om 
een papieren versie om deze op locatie rustig te kunnen doorlezen. Goed dat burgerparticipatie erin is verwerkt via 
ondernemers, boeren en inwoners. 
Uitstekend dat beide gemeenten en de provincie erbij betrokken zijn, maar het idee van GBS was ook dat het 
Hoogheemraadschap nu al was geraadpleegd. Dit zou de lobby rond deze strategische visie alleen maar invloedrijker 
worden. Dit is opgelost met de dijkgraaf. 
Over de bodemdaling maakt de fractie zich grote zorgen. De dijkophoging richting Bergambacht is redelijk voor 
elkaar, al geeft dit rapport voorbeelden uit Duitsland waarvan men kan leren. Hoe moet de ophoging langs de 
Lageweg gerealiseerd worden met al die huizen? Daarover moeten de deskundigen zich buigen. Het waterprobleem 
gaat verder. De bevolking moet opgevoed worden, gezien de vele tegelplateaus in de kernen waardoor het 
hemelwater slecht wordt afgevoerd. Tuinen voeren het water beter af en zijn milieuvriendelijker. 
Bekend is dat de Krimpenerwaard steeds verder richting krimpgemeente gaat. De jongelui gaan in de grote steden 
studeren, krijgen daar een relatie en kinderen en de reisafstand vanuit deze gemeente via de Algerabrug naar 
Rotterdam kost te veel tijd. De gemeente kan zichzelf zo aantrekkelijk mogelijk maken, maar kan niet voorkomen dat 
de jongeren wegtrekken. Vandaar dat de GBS-fractie iets ziet in een metroverbinding richting Rotterdam vanuit 
Schoonhoven.  
Net als in het onderwijs denkt iedereen verstand te hebben van agrarische bedrijfsvoering, met tal van diervriendelijke 
maatregelen tot gevolg. Er moet consistenter beleid komen want er zijn te veel wisselingen tussen uitbreidingen en 
verdwijnende stallen en ook grote bedrijven kampen soms met marginale exploitaties. De vernatting bedreigt de 
toekomst van de lokale landbouw. 
In de naoorlogse jaren zijn de provinciale wegen gekomen als goede ontsluiting, maar de laatste vier jaar leidt dit 
meer en meer tot lange files door het vele sluipverkeer. Dit baart zorgen bij overstromingen en andere calamiteiten. 
Mevrouw Bakker komt met het prima idee van vlucht- en compartimentsdijken. Het voordeel is dat als het ene stuk 
van de gemeente overstroomt, het andere deel droog blijft en dit de doorstroming van het verkeer bevordert. 
Het toerisme neemt iets toe. De Krimpenerwaard moet inspelen op de vele wandelmogelijkheden van het gebied en 
er moet werk worden gemaakt van boerderijcampings als bijverdiensten voor agrariërs en meerdaagse bezoeken 
stimuleren. 
Tot slot verdient dit rapport een vervolg. GBS ziet graag dat mevrouw Bakker blijft meedenken, ondersteund door een 
kwartiermaker en een procesmanager. Dit niet te grootschalig en communicatief vaardig. 
 
De heer Struijs, PK, spreekt de wijze waarop de strategische wijze tot stand is gekomen aan. Het zou zomaar het 
verkiezingsprogramma van Pro Krimpenerwaard kunnen zijn. Een algemene beschouwing zou tekortdoen aan de 
uitstekende presentatie. 
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De fractie wil de verkenner alle ruimte bieden om dit uit te werken en ermee terug te komen. Er moet een 
raadsvoordracht komen inclusief kostenplaatje. Het laatste is niet bepalend voor Pro Krimpenerwaard. De fractie heeft 
er het volste vertrouwen in dat het vervolg net zo aansprekend is als dit rapport. Het wordt tijd dat de Krimpenerwaard 
flinke stappen gaat zetten, niet alleen qua duurzaamheid maar ook op andere terreinen met bodemdaling als 
belangrijkste item. Als de bodemdaling niet wordt aangepakt, is het een verloren strijd. 
Pro Krimpenerwaard zet vooral in op het ontsluiten van de gemeente door middel van het openbaar vervoer. Het gaat 
daarbij niet alleen om de metro, via het water en met fietssnelwegen, maar ook andere alternatieven. De fractie laat 
zich wat dat betreft verrassen. Het is nu zaak zo spoedig mogelijk aan de slag te gaan met de nadere uitwerking. 
 
Wethouder Vente heeft met belangstelling kennisgenomen van alle opmerkingen uit de raad. Omtrent de 
procesvoortgang is voor het zomerreces een raadsvoorstel te verwachten. Het college sluit aan bij de drie andere 
betrokken overheden, waaronder de provincie. Ten behoeve van de precieze bedragen moet verdere afstemming 
over de procesdetails plaatsvinden met de Waardcommissie en mevrouw Bakker. 
 
38. Conclusie 

De voorzitter vat samen dat de gemeenteraad van Krimpenerwaard unaniem het college de opdracht geeft om in 
samenspraak met de Waardcommissie en professor Bakker, de buurtgemeente Krimpen aan den IJssel, de provincie 
Zuid-Holland en het Hoogheemraadschap te komen tot een nader procesvoorstel met daarin het aanstellen van een 
verkenner, ter bespreking voor de zomervakantie. De voorzitter dankt de raad voor deze opdracht en professor 
Bakker voor de aanzet tot deze discussie. 
 
39. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering. 
 
 
Aldus vastgesteld in de openbare raadsvergadering van de gemeente Krimpenerwaard, gehouden op 4 juli 2017. 
 
de griffier,      de voorzitter, 
 
 
 
 
drs. K.E. Driehuijs     mr. R.S. Cazemier 


